出國報告（出國類別：學術交流）
越南河內姊妹校招生演講及結盟新校參訪出國報告
服務機關：國立虎尾科技大學
姓名職稱：謝宜宸 動機系主任
派赴國家：越南
出國期間：103年01月13日至103年01月23日
報告日期：103年3月3日
摘要

   本次出訪河內共造訪四所大學，分別為河內百科大學、農業大學、外貿大學及阮寨大學。工作內容包括：招生、演講、加強姊妹校合作關係、探訪新學校增加本校國際關係。過程中每個學校均表現願意與本校增強雙方關係，實際成果如百科大學機械系與本校動力機械系簽屬兩系可進行多項交流備忘錄且謝宜宸老師於本次參訪受邀於該系演講並廣泛宣傳本校各院系。另一項實際成效為本校增加一所新大學(阮寨大學)聯盟關係之建立，該校欲與本校積極建立新學制，所交換之大學生皆須以實際付費為基礎，對於本校既可打開招收國際生亦可增加本校財源。至於立即成效為增加30餘位各校同學有意願申請本校各系所研究所就讀。 
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目的

    虎科大每年均派老師赴越招生，今年由於本校國際處得知謝宜宸老師受邀將前往河內百科大學演講，為節省學校經費開銷，國際處委託謝老師單獨赴越辦理招生相關事宜。為增加本次赴越行程工作量及成果，本人於出發前已與所有欲參訪之大學院系所與行政單位做多層次管道連繫，並確定每一參訪學校之每一站工作內容及可接觸相關人員。總言之，本次參訪目的於行前定調為招生、講演、加強原姊妹校之關係、尋找新結盟學校。

過程

此次出訪河內共訪問四所大學，分別為河內百科大學、農業大學、外貿大學及阮寨大學。工作內容及過程包括：招生、演講、加強姊妹校合作關係、探訪新學校增加本校國際關係。工作成果包括: 招收碩班生(自動化工程系所、財經系所、管院各系所、機械與機電所等)，學生共31人，如附件一。參訪姐妹校河内百科大學工程學院電子工程系、精密機械與光學工程系、空氣動力系、冷凍空調系、工學院、商學院、國際處、工具機教學中心及CAD/CAM教學中心等單位，並於精密機械與光學工程系招生演講，並於該系多次辦理面試。另外亦於河内農業大學及外貿大學辦理招生相關事宜，均獲得相當成果。如附件二。阮寨大學為本次行程中欲建立新關係的學校，第一次造訪獲得該校高度歡迎。該校訂出兩校合作時程表，展現積極合作態度，欲建立兩校間管理或財經大學部3+1或2+2學制，雙方學生均須繳學費，對於學校財政具正面影響。 

心得及建議

　　經過這次訪視過程，深刻體會到本校可以發展的國際空間很大，尤其是河内百科大學、農業大學及阮寨大學。由於覺校長非常重視本校國際化的推展，而百科大學國際處也表示希望兩校能進一步進入老師層次的交流(特別表示不要只是招生)。農業大學這次也有該校老師欲至本校修讀學位。阮寨大學對本校更是寄以厚望，相信待該校工學院成立後，必然能跟本校工學院各系建立良好關係。
相關照片：
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與河內百科大學精密機械與光學系系主任合影
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參觀百科大精密機械與光學系之精密量測實驗室
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百科大學空氣動力系會議室
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與百科大學工學院院長會談
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百科大機械系空氣機械實驗室自製三軸加工機
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百科大機械系精密機械實驗室
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百科大工具機教學中心
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百科大先進CNC教學與CAD/CAM
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百科大國際處會談參訪
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與百科大商學院副院長洽談招生及合作事宜

	[image: image10.jpg]



百科大學學生面談實況
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百科大學招生一景
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拜訪百科大學電子工程系
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百科大學演講與同學們討論
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百科大冷凍空調系參訪
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外貿大學國際長
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與阮寨大學校長合影
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外貿大學副院長
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農業大學招生說明會
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訪問農業大學國際處
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農業大學面試一景


附件一
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[image: image25][image: image26.jpg]Hanoi University of Science and Technology
( School of Mechanical Engineering
b Department of Precise Mechanical and Optical Engineering
No 1 Dai Co Viet street - Hai Ba Trung District - Ha Noi Capital - VIETNAM

Tel: (+84) 438680102  Fax: (+84) 4 3869 6720

VU TOAN THANG -PhD, Associate Professor
Email: thang.vutoan@hust.edu.vn, thangmcx@gmail.com
Tel: (+84) 912 0511 55

December 2nd, 2013

Dear Prof. Hsieh Yi Chern,
Head of Department of Power Mechanical Engineering and Chairman of Institute
of Mechanical and Electrical Engineering, National Formosa University,

It is my great pleasures to invite you visiting Hanoi University of Science and
Technology for the arranged period between the 13rd and 22nd of January, 2014.
Your visit is particularly arranged to deliver a lecture as the active research
cooperation between two departments: Precise Mechanical and Optical Engineering
of Hanoi University of Science and Technology and Power Mechanical
Engineering National Formosa University. [ really desire if we would sign a
memorandum of understanding on cooperation between two departments about
scientific research, technical exchanges and scholarship for graduated students.

I look forward to welcoming you at the HUST

With best regards,

NV —

Associate Prof. Vu Toan Thang

Head of Department of Precise Mechanical and Optical Engineering,
School of Mechanical Engineering,

Hanoi University of Science and Technology
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Nguyen Neoc Hien

Department Automation Engineering

hiennguyenbka @ gmail.com

Tran Huong Duong

Dep of finance

huongduong.tran939 @ gmail.com

Neuyen Duc Trung

Dept mechanical Metronic

trungnguyenduc1602 @ gmail.com

1

2

3

4 Pham Nghia Trung Dept Power Mechanic Engineering  [phamnghiatrung1990 @ gmail.com
5 Nguyen Trang Hieu Biotechnology nthieu.biot@gmail.com

6 Luu thi Quy Dept Power Mechanic Engineering

7 Vu Thi Lieu Dept Business Management vulieu131092 @ gmail.com

8 Le Thanh Ha lethanhha89 @ gmail.com

9 Phan Thi Ngan Biotechnology

10 Chu Duc Tu Dept Power Mechanic Engineering- MEMHchu.duc.tu@gmail.com

1L Le Van Vien Dept Power Mechanic Engineering- MEMHlevien.hust@ gmail.com

12 Pham Thanh Tuan phamthanhtuan.bk @ gmail.com
13 Vu Van Truong Dept Power Mechanic Engineering  |truong.hust918 @ gmail.com

14 Neuyen Xuan Anh Electrical engineering m2nxanh @gmail.com

15 Nguyen Thanh Hai Dept Automation Control nguyenthanhhai.ace.hust@gmail.com
16 Tran Van Thuy Dept Power Mechanic Engineering  |tranvanthuyctm7k54 @ gmail.com
17 Hoang Quoc Binh Dept Power Mechanic Engineering  |hoangbinh.hust@ gmail.com

18 Pham Quang Nhien Dept Power Mechanic Engineering  |quang.nhien.pham @ gmail.com
19 Neuyen Neoc Thang Dept Power Mechanic Engineering  |thangbk1501 @ gmail.com

20 Ngouyen Manh Tuan Dept Power Mechanic Engineering  |manhtuannguyen1990@gmail.com
a1 Phan Thi Thuy Biotechnology ptthuy.hua.edu@gmail.com

22 Tran thi Kim Ngan tran.kim.ngan.hn @ gmail.com

23 Pham thi Toan Dept Business Management phamtoan.n2 @ gmail.com

24 Trinh thi Kim Anh Biotechnologg kimanh.54ctt@ gmail.com

25 Hoang Duy Tung Biotechnologg tungbachtan @gmail.com

26 Phung Duc Luc Dept Business Management phungducluc2014 @gmail.com

27 Pham thi My Hanh Biotechnology ptmhanh.2311 @gmail.com

28 Do Dong Chien Dept Power Mechanic Engineering- MEMHdodongchien @ gmail.com

29 Nguyen Le Duy electro mechanical engineering nguyenleduyhd @ gmail.com

W
—

Neuyen Van Cuong

Dept Power Mechanic Engineering- MEME
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Memorandum of Understanding
Between
Nguyen Trai University (Vietnam)
And

National Formosa University (Taiwan, R.0.C.)

Nguyen Trai University (NTU) and National Formosa University (NFU) believe that

. < mutual benefits can be derived by establishing a closer relationship between the two

institutes vie the exchange of their scholars, students, and personnel. To promote this
cooperation and exchange both parties hereby agree as follows:

L.

ol o

W

To promote links in teaching, research and cultural activities;

To provide opportunities for both staff and student exchange;

To develop, when opportunities avail, joint study programs;

To support the exchange of education and research materials, publications, and
academic information;

To share experiences and expertise concerning university administration, and to
arrange mutual visits;

To implement: joint venture-industrialization and scientific projects on subjects of
mutual interests;

To encourage any other activities that both universities agree to be of mutual
benefits.

The implementation of individual programs and activities based on this agreement of
cooperation shall be discussed and agreed upon by both parties under separate
agreements to be confirmed and approved. All exchange activities shall be subject to
the rules and regulations of both institutions, including regulations pertaining to
intellectual property rights.

This agreement shall be in effect for five years from the date of signature and
automatically extended for the same period if written intent of termination by either
party is not presented six months prior to the date of expiration.

Oui E ;ﬁ}o F"Nguyen Trai University On behalf of National Formosa University

s e L
\ N
Bi@guxe@sﬁ Luan Dr. Hsieh, Yi Chern
Chairinan™ Chairman of Institute of Mechanical and
Nguyen Trai University electro- Mechanical Engineering
National Formosa University
Date: 22/01/2014 Date: 22/01/2014

266 DOl Can, Ba Dinh, Ha NoI
Bién thoai :+84-4 62734720

1484-4 62734768

tinfo@ntuvn

Sl



[image: image30.jpg]MEMORANDUM OF UNDERSTANDING

On Cooperation between
Department of Power Mechanical Engineering
National Formosa University
and
Department of Precise Mechanical and Optical Engineering

Hanoi University of science and Technology

Department of Power Mechanical Engineering of National Formosa
University and Department of Precise Mechanical and Optical Engineering of
Hanoi University of Science and Technology do hereby agree as follows in regard
to the interchange of research personnel, education and scientific, technical
information and other scholarly & technical cooperation, with a view to further
collaborative activities of joint interest between both organizations in the manner
and under the terms and conditions specified below.

1. Both parties will undertake joint efforts to develop and promote cooperation
in scientific researches.

2. Both parties will play a function as a channel of each country for mutual
cooperation among concerned institutions (joint laboratories, business venture

companies in incubator, etc.) of the two countries in such fields.
3. Cooperation between the both parties will include the following forms:

- exchange of publications on research results, and information data;

- exchange of scientists, researchers, technical personnel and experts;

- implementation of joint venture-industrialization and scientific pi'ojects on
subjects of mutual interests;

- creation of the equipment and technology establishment on a NFU basing;

- organization of joint seminars, exhibition, other meetings.
4. Each party will make its best effort to provide appropriate support necessary for

activities which will be carried out by the other party in its country under this

Memorandum of Understanding.

% s



[image: image31.jpg]5. This memorandum of understanding shall enter into force from the date of signing
and remain in force for a period of five (5) years. In the event that the
organizations desire to extend the effective period, it may be extended for
successive periods of five (5) years each after mutual consultation and agreement.
In order to terminate the memorandum of understanding, each organization

should notify the other six months prior to the expiration of each period.

Done in Hanoi on Jan 21, 2014, in duplicate by English language.

On behalf of Department of Power On behalf of Department of Precise

Mechanical Engineering Mechanical and Optical Engineering

National Formosa University (NFU) Hanoi University of Science and
Technology

Jan 21,2014 Jan 21, 3014

Associate Prof. Hsieh, Yi-Chen Associf;tc Prof. Vu Toan Thang,

Chairman of Department of Power Chairman of Department of Precision

Mechanical Engineering Mechanical and Optical Engineering

National Formosa University Hanoi University of Science and

Technology
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